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Angelika Schori - Sichtweise
8.3. - 20.4.2024

7.3.2024, 18-20h: Vernissage
24.4.2024, 18h: Artist talk + Apéro

Opening Hours | Öffnungszeiten: 
Sat- Tue: by appointment | Sa - Di: nach Vereinbarung
Wed - Fri: 14h-18h | Mi - Fr: 14-18h

EN

About the exhibition

In her artistic practice, Angelika Schori engages with observations in visual perception, philosophy, and 
phenomenology. She works in painting, sculpture, installation, and, more recently, photography. In  
“Sichtweise,” she focuses on artistic analyses of codified viewing processes, which she partly manipulates, 
but partly leaves to the viewer to answer such open questions of perception. 

The artist aims to capture ephemeral moments and “preserve” them for the audience. Her work is a  
profound reflection on individual perception and its significance in everyday life. While aiming to highlight 
the beauty in the inconspicuous, she underscores its uniqueness for each individual person and  
encourages the viewer to consciously perceive and appreciate the fleeting aesthetic moments in their 
own lives. 

Schori’s works address the limited perspectives of our perception and encourage questioning established 
notions and viewpoints. They emphasize how our view of the world is always shaped and limited by our 
individual standpoint and invite us to consider things from different perspectives. She reminds us that in 
the quiet of everyday life lies a world full of subtle beauty and significance, waiting to be discovered and 
appreciated. Through her works, which often include elements of painting, these invisible dimensions are 
revealed to us, and we learn to view the world not just superficially, but in its full depth. 

Angelika Schori received her Bachelor of Fine Arts degree in 2010 from the FHNW/HGK (School of Fine Arts) 
in Basel, where she also completed her MFA in 2014, both with Prof. Renée Levi. She has exhibited  
extensively in Switzerland, Germany, France, and the United States in group and solo shows. She lives and 
works in Basel.

About the gallery

see you next tuesday is new space for contemporary art opening on October 26, 2023 in Basel (CH). It 
is an initiative of Balzer Projects. The focus is placed on feminist and intersectional positions. The gallery 
aims to broaden the visibility of art that challenges outdated narratives, structures and hierarchies. The 
program is based on a collaborative curatorial approach and an ambition to building an inclusive art 
environment and market. The gallery provides a platform for investigation and introspection, linking  
positions of the past to work by contemporary artists. This comprehensive approach underscores  
connections and affinities between artistic practices and transcends generational boundaries

Isabel Balzer is a Basel-based curator, art historian and educator. Among her projects are the  
management and administration of the Estate of Vera Isler, consulting services for artists and collectors, 
various educational, editorial and research projects. In October 2023, she opened see you next tuesday. 
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To get in touch with us for more information and visual material:  
info@balzerprojects.com or hello@seeyounexttuesday.ch

Join our mailing list to receive our latest news and invitations: www.seeyounexttuesday.ch/newsletter
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Über die Ausstellung

Angelika Schori setzt sich in ihrer künstlerischen Praxis mit Beobachtungen der visuellen Wahrnehmung, 
der Philosophie und der Phänomenologie auseinander. Sie arbeitet in den Bereichen Malerei, Skulptur,  
Installation und neuerdings auch Fotografie. In “Sichtweise” konzentriert sie sich auf künstlerische  
Analysen kodifizierter Sehprozesse, die sie zum Teil manipuliert, zum Teil aber auch dem Betrachter  
überlässt, solche offenen Wahrnehmungsfragen zu beantworten. 

Obwohl uns die gleiche Welt umgibt, nimmt jeder Mensch sie anders wahr. Nicht jeder nimmt visuelle  
Momente im Alltag wahr, wie das Spiel von Licht und Schatten an Wänden oder eine Regenbogen-
spiegelung zwischen Glastisch und Fenster. Auch pittoresk-philosophische Momente, die sich in Pfützen 
nach einem Unwetter offenbaren, fallen nicht jedem ins Auge. Solche visuellen Momente sind selten von 
langer Dauer. Sie verflüchtigen sich schnell, so wie ein Gedanke verschwindet oder eine Assoziation sich 
auflöst. 

Schoris Ziel ist es, flüchtige Momente einzufangen und für das Publikum zu “konservieren”. Ihr Werk ist eine 
tiefgründige Reflexion über die individuelle Wahrnehmung und deren Bedeutung im Alltag. Indem sie 
die Schönheit des Unscheinbaren hervorhebt, unterstreicht sie dessen Einzigartigkeit für jeden einzelnen 
Menschen und ermutigt den Betrachter, die flüchtigen ästhetischen Momente in seinem eigenen Leben 
bewusst wahrzunehmen und zu schätzen.

Angelika Schori erwarb 2010 den Bachelor of Fine Arts an der FHNW/HGK in Basel, wo sie 2014 auch ihren 
MFA bei Prof. Renée Levi absolvierte. Sie hat in der Schweiz, Deutschland, Frankreich und den USA in  
Gruppen- und Einzelausstellungen ausgestellt. Sie lebt und arbeitet in Basel.

Über die Galerie

see you next tuesday ist eine Initiative von Balzer Projects, ein neuer Raum für zeitgenössische Kunst. Der 
Fokus liegt dabei auf feministischen und intersektionalen Positionen. Die Galerie setzt sich zur Aufgabe, 
die Sichtbarkeit von jener Kunst zu erhöhen, die veraltete Narrative, Strukturen und Hierarchien in Frage 
stellt. Das Programm basiert auf einem kollaborativen kuratorischen Ansatz und dem Ziel, ein inklusives 
Kunstumfeld und einen inklusiven Kunstmarkt aufzubauen. Die Galerie bietet eine Plattform für Recherche 
und Introspektive, indem sie Positionen der Vergangenheit mit Werken zeitgenössischer Künstler verknüpft. 
Dieser umfassende Ansatz unterstreicht die Verbindungen und Affinitäten zwischen künstlerischen  
Praktiken und überschreitet die Grenzen zwischen den Generationen. 

Isabel Balzer ist Kuratorin, Kunsthistorikerin und Vermittlerin in Basel. Zu ihren Projekten gehören die  
Verwaltung des Nachlasses von Vera Isler, die Beratung von Künstler:innen und Sammler:innen sowie 
verschiedene Bildungs-, Redaktions- und Forschungsprojekte. Im Oktober 2023 eröffnete sie see you next 
tuesday. 

Kontaktieren Sie uns für mehr Informationen und Bild-Material: 
info@balzerprojects.com oder hello@seeyounexttuesday.ch

Tragen Sie sich in unsere Mailingliste ein, um unsere neuesten Nachrichten und Einladungen zu erhalten: 
www.seeyounexttuesday.ch/newsletter
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